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         KS-BOR.0002.39.2017 
 
Protokół  
Nr XXIX/2017  
XXIX sesji 
Sejmiku Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 29 sierpnia 2017 r. 
 
Miejsce posiedzenia: Sala Sesyjna Sejmiku 
Początek posiedzenia: 11:05 
Spośród 30 radnych obecnych było: 28  radnych 
Zakończenie posiedzenia 29.08.2017 r., godz. 12:35 
                                                                                                                                                                               
1. Otwarcie obrad. 
 

Przewodniczący Sejmiku, p. Jan Bobek powitał serdecznie radnych województwa, 
zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz pracowników Urzędu 
Marszałkowskiego. Następnie stwierdził prawomocność obrad. 

 
Załącznik nr 1, 2 

  
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w związku z rezygnacją z mandatu 

radnego przez Piotra Żuchowskiego mandat obejmuje kolejna osoba na liście wyborczej  
z największą liczbą głosów i jest nią Pan Jan Rogowski. Dodał, że zgodnie z art. 22 ust. 1 
ustawy o samorządzie województwa, a także Statutem Województwa Warmińsko-
Mazurskiego warunkiem koniecznym do objęcia mandatu radnego jest złożenie ślubowania. 
Następnie Przewodniczący wyjaśnił zasady składania ślubowania oraz odczytał rotę 
ślubowania. 

 
Radny Jan Rogowski złożył ślubowanie. 

 
2.  Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęły dwie autopoprawki do 

projektów uchwał:  w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2039 oraz 
w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok. W trybie pilnym wpłynął projekt uchwały  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Sulęczyno w województwie pomorskim, 
który został umieszczony w porządku obrad w punkcie 11. Dodał, że w punkcie sprawy 
organizacyjne zostaną rozpatrzone 3 projekty uchwał w sprawie zmian w składach 
osobowych Komisji stałych Sejmiku. Zapytał, czy są wnioski o zmianę porządku obrad?  
W związku z brakiem uwag porządek obrad kształtował się następująco: 

 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Raportu okresowego nr VI z realizacji 
Regionalnej Strategii Innowacyjności Województwa Warmińsko-Mazurskiego do 
roku 2020, stan na koniec 2015 r. – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw 
Marek Brzezin. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/274/15 Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie 
określenia szczegółowych zasad, sposobu ustalania i trybu przyznawania 
stypendiów artystycznych Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
osobom zajmującym się twórczością artystyczną, upowszechnianiem kultury oraz 
opieką nad zabytkami (D.Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2015 r. poz. 4794) – 
referująca: Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska-Zyśk. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym rady społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Zespole Gruźlicy i Chorób Płuc w Olsztynie – 
referujący: Członek Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Susz oraz likwidacji 
dotychczasowej aglomeracji Susz – referująca Członek Zarządu Województwa 
 p. Sylwia Jaskulska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Lidzbark Warmiński oraz 
likwidacji dotychczasowej aglomeracji Lidzbark Warmiński – referująca Członek 
Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Olsztynie na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 10 lipca 2017 r., znak: PN.4131.203.2017, 
stwierdzające nieważność Uchwały Nr XXVIII/640/17 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 21 czerwca 2017 r. w sprawie nadania nowego 
Statutu Wojewódzkiemu Funduszowi Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Olsztynie w części dotyczącej §12 ust. 2 zdanie drugie, §15 ust. 2 i § 18 
załącznika do uchwały  – referująca Członek Zarządu Województwa p. Sylwia 
Jaskulska. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu  
na finansowanie deficytu budżetu i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań  
z  tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów – referujący: Marszałek Województwa  
p. Gustaw Marek Brzezin. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia w celu 
wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za lata 2017, 2018, z możliwością 
przedłużenia za lata 2019, 2020 – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw 
Marek Brzezin. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039 – referujący: 
Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2017 rok – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 
Brzezin. 

15. Sprawy organizacyjne Sejmiku. 
16. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
17. Wnioski i oświadczenia radnych. 
18. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII Sesji Sejmiku z dnia 21.06.2017 r. 
19. Sprawy różne. 
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20. Zamknięcie Sesji. 
 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 
posiedzeniami Sesji. 
 

     Załącznik nr 3 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
zamknął ten punkt. 
 
4. Interpelacje i zapytania. 
 

Radny Józef Dziki  
„Wnoszę o szczegółową informację o etapie realizacji inwestycji drogowej dla zadania 

„Przebudowa skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 593 i drogi powiatowej nr 1418  
w Dobrym Mieście.” 

 
Radny Patryk Kozłowski 
 „W związku z doniesieniami medialnymi o zmianie zapisów projektowych związanych 

z realizacją inwestycji drogowej nr 545 i 604 przez Nidzicę oraz z pojawiającymi się 
informacjami, że w miejscach, gdzie miały być ronda mają być skrzyżowania oraz planowane 
są zmiany w budowie sieci wodno-kanalizacyjnej, proszę o informację, co się zmieniło  
w projekcie od momentu rozpoczęcia inwestycji? Proszę również o wyjaśnienie, czy zmiany 
w projekcie są po stronie Gminy Nidzica, czy po stronie Samorządu Województwa?” 

 
 Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, p. Waldemar Królikowski 

odniósł się do powyższych pytań i powiedział m.in., że inwestycja jest przygotowywana 
ponieważ jest bardzo potrzebna. Nadmienił, że skrzyżowanie nie odpowiada żadnym 
parametrom i we wcześniejszych uzgodnieniach z Zarządem przyjęto  plan, że tę inwestycję 
trzeba przygotować. Dodał, że na wykonanie tej inwestycji jest trzy lata, bo tyle jest ważne 
pozwolenie. Podkreślił, że to od radnych będzie zależało, czy w przyszłorocznym budżecie ta 
inwestycja znajdzie się w planach realizacyjnych. W nawiązaniu do pytania radnego Patryka 
Kozłowskiego wyjaśnił, że jeżeli chodzi o geometrię skrzyżowań to zmiany spowodowane są 
zmianą decyzji przez Konserwatora Zabytków. Nadmienił, że w związku z tym muszą  
zmienić układ na jednym z skrzyżowań i żeby nie robić ronda w strefie ochrony zabytków 
zmieniono ten projekt i na jednym skrzyżowaniu zamiast ronda będzie zwykłe skrzyżowanie, 
gdyż taki jest wymóg konserwatora. Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o sieć to część inwestycji 
realizowana jest przez miasto i nie posiada informacji na ten temat. Dodał, że inwestor, jakim 
jest Gmina wydłużył termin realizacji swojej części zadania. 
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Raportu okresowego nr VI z realizacji 
Regionalnej Strategii Innowacyjności Województwa Warmińsko-Mazurskiego do roku 
2020, stan na koniec 2015 r. 

Załącznik nr 4 
 

Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz korzystając  
z prezentacji multimedialnej przedstawiła Raport okresowy nr VI z realizacji Regionalnej 
Strategii Innowacyjności Województwa Warmińsko-Mazurskiego do roku 2020, stan na 
koniec 2015 r.  
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Odniosła się również do pytań Członków Komisji Strategii Rozwoju, które zostały 
skierowane podczas posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju, pytanie pierwsze odnosiło się do 
tego ile powstało nowych firm w ramach platform start-upowych z projektu Programu 
Operacyjnego Polska Wschodnia. Wyjaśniła, że platformy te powstały w trzech parkach 
technologicznych, a zgłosiło się 200 firm.  Parki oceniły te firmy według kryteriów, które 
obowiązywało i wybrano 30 pomysłów. Dodała, że firmy te mogą w pierwszym etapie 
aplikować do Programu Operacyjnego Polska Wschodnia na inwestycje. 5 z nich otrzymało 
już dotację z tego programu, następnie mogą startować również do Regionalnego Programu 
Operacyjnego. W nawiązaniu do drugiego pytania, które odnosiło się do poziomu 
dofinansowania dla przedsiębiorców wyjaśniła, że jeśli chodzi o Regionalną Pomoc 
Inwestycyjną to  obowiązuje mapa pomocy publicznej i  w województwie warmińsko-
mazurskim co, do zasady obowiązuje 50%,  natomiast dla projektów badawczo-rozwojowych 
duże przedsiębiorstwa mogą otrzymać 50%, średnie 60% i małe 70%. Dodała, że inaczej jest 
w przypadku pomocy de minimis, gdzie chodzi o projekty, które mają wartość do 200 tys. 
euro, to tam obowiązuje 85 %. Nadmieniła, że można też dawać premię za działalność np. 
badawczo-rozwojową i zwiększyć poziom dofinansowania o 15 %. 
 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 
 
Radna Teresa Krajewska zapytała, z czego wynika brak dofinansowania dla Gminy 

Olecko? Poprosiła o informację, czy ma to związek z tym, że przedsiębiorcy nie składali 
wniosków o przyznanie środków, czy też  z innych powodów projekty te były odrzucane? 
 

Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz w nawiązaniu do 
pytania radnej wyjaśniła, że rok 2015 rok był rokiem, kiedy konkursów nie było i z tego 
wynika brak dofinansowania dla Gminy Olecko. Podkreśliła, że dofinansowanie jest 
przyznawane w sytuacji, gdy przedsiębiorca złoży wniosek.  
 

Radna Teresa Krajewska zapytała, czy wnioski zostały zaopiniowane negatywnie, czy 
w ogóle nie były złożone?  

 
Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej, p. Lidia Wójtowicz powiedziała 

m.in., że są to programy krajowe i  nie posiadają dokładnych informacji. Dodała, że na prośbę 
radnej mogą wystąpić do Ministerstwa Rozwoju z prośbą o udzielenie informacji.   

 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
Załącznik nr 5 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku,  

poddał treść uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/274/15 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 listopada 2015 r. w sprawie określenia 
szczegółowych zasad, sposobu ustalania i trybu przyznawania stypendiów artystycznych 
Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego osobom zajmującym się twórczością 
artystyczną, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad zabytkami (Dz.Urz. Woj. 
Warm.-Maz. z 2015 r. poz. 4794). 
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Kultury i Edukacji pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
Załącznik nr 6 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku,  

poddał treść uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym rady społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Zespole Gruźlicy i Chorób Płuc w Olsztynie. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 
Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Załącznik nr 7 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku,  

poddał treść uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Susz oraz likwidacji 

dotychczasowej aglomeracji Susz. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  

Załącznik nr 8 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku,  
poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
9.   Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia aglomeracji Lidzbark Warmiński oraz 

likwidacji dotychczasowej aglomeracji Lidzbark Warmiński. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  

Załącznik nr 9  
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu  

Administracyjnego w Olsztynie na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 10 lipca 2017 r., znak: PN.4131.203.2017, 
stwierdzające nieważność Uchwały Nr XXVIII/640/17 Sejmiku Województwa 
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Warmińsko-Mazurskiego z dnia 21 czerwca 2017 r. w sprawie nadania nowego 
Statutu Wojewódzkiemu Funduszowi Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Olsztynie w części dotyczącej §12 ust. 2 zdanie drugie, §15 ust. 2 i § 18 załącznika 
do uchwały  . 

 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  

Załącznik nr 10 
 
 
Radny Stanisław Bułajewski zapytał m.in. o to, czy wszystkie terminy zostały 

dochowane jeśli chodzi o odebranie rozstrzygnięcia nadzorczego? Dodał, że termin na 
wniesienie skargi wynosi  30 dni i w związku z tym zapytał, czy Sejmik zmieścił się  
w terminie? Wyjaśnił, że dopuszczalna jest sytuacja, że skarga została złożona, a  Sejmik 
podejmuje tylko  uchwałę następczą, co jest zgodne z prawem. Poprosił o wyjaśnienie jak 
wygląda obecnie sytuacja? 

 
Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski zapewnił, że terminy zostały dochowane,  

a termin na wniesienie skargi upłynął 25 sierpnia br. Poinformował, że skarga została złożona 
23 sierpnia  br. i wyjaśnił, że modelowa sytuacja wygląda tak, że najpierw odbywa się sesja 
Sejmiku i następuje rozstrzygnięcie co, do wniesienia skargi, a dopiero później wniesienie 
skargi, jednakże dopuszczalna jest odwrotna kolejność. Podkreślił, że ostateczna decyzja 
należy do radnych. Dodał, że  jeśli Sejmik nie przyjąłby uchwały zezwalającej na wniesienie 
skargi to  wówczas Sąd Administracyjny tę skargę odrzuci. Ostateczna decyzja co, do 
zaskarżenia należy do radnych.  

 
Radny Paweł Szliwiński poinformował, że podczas ostatniej sesji poprosił  

o uzasadnienie prawników nt.  zmian  wprowadzonych do statutu i nie otrzymał odpowiedzi.  
 

Marszałek Województwa poinformował, że formalnie nie otrzymał interpelacji.  
 
 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych, przeciw – 5, wstrzymało się –0. 

 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Sulęczyno  

w województwie pomorskim. 
 

Marszałek Województwa powiedział m.in., że prowadził rozmowy jak skutecznie  
i szybko pomóc mieszkańcom województwa pomorskiego. Dodał, że otrzymano informację, 
iż najlepiej będzie przekazać bezpośrednio środki finansowe gminie Sulęczyno, które Gminny 
Ośrodek Pomocy Społecznej przekaże mieszkańcom w formie zasiłków.  Dodał, że inne 
regiony również udzielają pomocy.  W imieniu Zarządu poprosił radnych o przyjęcie 
powyższej uchwały i poinformował, że wystąpił również do samorządów z terenu 
województwa warmińsko-mazurskiego, aby w miarę swoich możliwości mogli pomóc 
mieszkańcom województwa pomorskiego.   
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Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. W imieniu wszystkich radnych podziękował Zarządowi za 
szybkie działanie. 

Załącznik nr 11 
 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 26 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na 

finansowanie deficytu budżetu i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań  
z  tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 12 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia w celu 
wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za lata 2017, 2018, z możliwością 
przedłużenia za lata 2019, 2020. 

 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

  
Załącznik nr 13 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 14 
 
Radna Bernadeta Hordejuk poprosiła o odczytanie uzasadnienia do zmian, które 

uwzględnione zostały w budżecie.  
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Skarbnik Województwa w nawiązaniu do prośby radnej wyjaśnił m.in., że  zmiany  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian jakie są proponowane do budżetu. 
Odniósł się do zadania inwestycyjnego, które ma być być realizowane przez Samodzielny 
Publiczny Zespół Gruźlicy i Chorób Płuc w Olsztynie i wyjaśnił, że wyłącznie radni  
decydują na co środki maja zostać przeznaczone. Podkreślił, że bez zgody Sejmiku nikt nie 
może przeznaczyć środków na inne zadanie inwestycyjne, czy też inny cel.   

 
Radna Bernadeta Hordejuk  zapytała, czy uchwała będzie głosowana z uzupełnionym 

uzasadnieniem, które przekazał Pan Skarbnik? 
 
Marszałek Województwa powiedział m.in., że Wojewoda wskazał, że w regionie nie 

ma Centrum Pulmonologicznego Lecznictwa i określił, że Samodzielny Publiczny Zespół 
Gruźlicy i Chorób Płuc w Olsztynie takie Centrum powinien mieć. Marszałek wyjaśnił, że 
konieczne jest spełnienie określonych wymogów, aby takie centrum mogło powstać. 
Konieczne jest powstanie m.in. Oddziału Intensywnej Opieki Medycznej, czy też 
zabiegowych gabinetów medycznych na, co Samorząd Województwa nie posiada środków. 
Nadmienił, że jest możliwość otrzymania z rezerwy z budżetu państwa wsparcia w wysokości 
80 %, ale należy potwierdzić wkład własny, który wynosi minimum 20%. Dodał, że jeżeli 
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Gruźlicy i Chorób Płuc w Olsztynie złoży taki 
wniosek, to sprawa jest po stronie Ministerstwa ponieważ realizacja inwestycji wyłącznie ze 
środków Samorządu Województwa jest niemożliwa.  

 
Radna Bernadeta Hordejuk powiedziała m.in., że Skarbnik Województwa uzupełnił 

wniosek o jeden z zapisów, a do  radnych trafiło uzasadnienie  bez tego zapisu, w związku  
z tym zapytała, czy radni będą głosować uzupełnione uzasadnienie?  

 
Marszałek Województwa odpowiedział, że tak.  
 
Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski zwrócił uwagę, że radni nie głosują 

uzasadnienia, gdyż uzasadnienie nie stanowi integralnej części uchwały. Nadmienił, że  
wypowiedź pana Skarbnika zostanie zaprotokołowana w protokole z sesji i w razie 
wątpliwości będzie można powrócić do sprawy według deklaracji, które padły podczas obrad 
sesji.   

 
Radny Paweł Szliwiński zaproponował odczytanie pełnej treści uchwały, w celu 

rozwiania wątpliwości i zapoznaniem radnych z treścią uchwały, która ma być głosowana. 
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039: Na 
podstawie art. 18 pkt 20 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie województwa (Dz.  
U. z 2016 r. poz. 486 z późn. zm.) oraz art. 226 i art. 227 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.  
o finansach publicznych (Dz. U.z 2016 r. poz. 1870 z późn. zm.) uchwala się, co następuje: 
§ 1 Dokonuje się zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na lata 2017-2039 uchwalonej uchwałą Nr XXIII/522/16 Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego nalata 2017-2039, z późniejszymi 
zmianami, poprzez: 
1) nowe brzmienie załącznika pn. „Wieloletnia Prognoza Finansowa Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039”, zgodnie z załącznikiem Nr 1 do uchwały, 
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2) nowe brzmienie załącznika pn. „Wykaz przedsięwzięć realizowanych przez Województwo 
Warmińsko-Mazurskie w latach 2017-2030”, zgodnie z załącznikiem Nr 2 do uchwały. 
§ 2 Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa. 
§ 3 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 
Radny Józef Dziki odniósł się do wypowiedzi Pana Marszałka i Skarbnika 

 i powiedział, że Wieloletnia Prognoza Finansowa dotyczy lat 2017-2039 i zagwarantowane 
jest tylko 20 %, aby nie zachwiać przyszłorocznym budżetem.  Dodał, że nie ma informacji, 
kiedy realizowana będzie ta inwestycja i zapytał, dlaczego zakładane jest tylko 20 %, 
ponieważ może być taka sytuacja, że w roku 2018, 2019 Samorząd będzie stać na wkład  
w wysokości 25-30%? 

 
Radny Patryk Kozłowski powiedział m.in., że nie rozumie dlaczego pojawił się 

problem. Nadmienił, że pojawiła się możliwość uzyskania 80% do inwestycji, jeśli będzie 
wkład własny wysokości 20%, a Zarząd Województwa znalazł te 20%, wiec zdaniem radnego 
nie ma żadnego problemu. Podkreślił, że było tak robione przy wszystkich innych 
inwestycjach i w przypadku braku otrzymania dofinansowania, te pieniądze wrócą do budżetu 
Województwa, a jeśli miałyby być wykorzystane na inne inwestycje to konieczna jest zgoda 
radnych.  

 
Skarbnik Województwa przypomniał, że do Wieloletniej Prognozy Finansowej, która 

została przywołana w uchwale jest załącznik i w tym załączniku to zadanie, które jest 
omawiane wymienione jest z nazwy, jest podana pełna kwota realizacji i źródła finansowania 
są wskazane. Podkreślił, że przyjęcie uchwały w tym momencie ma  charakter intencyjny. 
Dodał, że gdyby Samorząd Województwa nie posiadał takiego dokumentu wówczas nie byłby 
brany pod uwagę przy projektowaniu wykorzystania  środków z rezerwy budżetu państwa  
w roku przyszłym. Nadmienił, że rezerwa jest tworzona i analizowana w roku bieżącym i taka 
deklaracja ze strony Sejmiku jest konieczna, żeby podjąć starania o te 80 %. 

   
Radna Bernadeta Hordejuk w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Patryka 

Kozłowskiego powiedziała m.in., że radnym z Klubu Platformy Obywatelskiej zależało na 
wprowadzeniu zapisu w uzasadnieniu, że dotyczy to pozyskania pieniędzy z budżetu państwa. 

 
 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2017 r. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

 
Załącznik nr 15 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  
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Za podjęciem uchwały głosowało - 28 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –0. 
 
16.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, ze kolejna sesja Sejmiku zaplanowana jest na  
26 września br.  

 
 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść §1: Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego odwołał Pana Marcina Piwowarczyka ze 
składu Komisji Rewizyjnej.  

Załącznik nr 16 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

 
Przewodniczący Sejmiku odczytał treść § 1. Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 

Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego powołał Pana Jana Rogowskiego do składu 
Komisji Rewizyjnej. 

  
Załącznik nr 17 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rozwoju 
Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść § 1. Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego powołał Pana Jana Rogowskiego do składu 
Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

 
Załącznik nr 18 

 
Ponieważ nie było innych zgłoszeń, Przewodniczący Sejmiku poddał treść uchwały 

pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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17. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Odpowiedzi będą udzielone na piśmie.  
 
18. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Nie wniesiono. 

 
19. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII Sesji Sejmiku z dnia 21.06.2017 r. 
        

Wobec braku uwag, Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu.  

Za przyjęciem protokołu głosowało 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –2. 
 
20. Sprawy różne. 
 

Nie wniesiono. 
 

21. Zamknięcie Sesji. 
 
Zamykając obrady XXIX sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

                   Jan Bobek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 


